
Minnesanteckningar KLARA granskarmöte 2020-02-05 
Tid: klockan 12.00-16.30 

Plats: Borås 

 

Närvarande                        

Marie Dahlgren  RISE (systemförvaltare) 

Marie Davidsson RISE 

Rita Grandér                       Göteborgs universitet 

Marlén Kilberg Högskolan i Borås 

Javid Miakhel                     EcoOnline 

Charlotte Parsland              Linnéuniversitetet (ordförande) 

Gunilla Sandström             Västra Götalandsregionen 

Cecilia Sundelin                 central granskare (sekreterare) 

Leif Svanblom Kungliga tekniska högskolan 

Lisa Svedbom                    Högskolan i Skövde 

Ernesto Vargas Catalan Uppsala universitet 

 

 

§1 Mötets öppnande och ev. presentation av deltagare 

Charlotte öppnade mötet och hälsade alla välkomna. En kort presentationsrunda följde. 

 

§2 Nästa möte 

Nästa möte blir den 5-6 maj 2020 i Skövde (Högskolan i Skövde). 

Mötet därefter blir den 22-23 september 2020 i Kalmar (Linnéuniversitetet). 

Mötet därefter blir den 24-25 november 2020 i Göteborg (VGR/Göteborgs universitet). 

 

§3 Föregående mötesanteckningar 

- Den ”Frekventa listan” är nu raderad från startläget i granskningsverktyget. 

- Den tyska flaggan som dyker upp i inventeringsverktyget när man ska lägga till SDB 

för en produkt, föreslogs bli en europeisk flagga. Styrelsen tycker det är ett bra förslag. 

Leif ser till att den byts ut. 

- Granskningen av gasblandningar behöver ses över. Rita, Leif och Charlotte tog på sig 

att bolla frågan vidare under våren och formulera ett förslag som kan diskuteras vid 

vårens andra gröngranskarmöte. 

§4 Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 

- KEF har två granskningsuppdrag inom databasvård på gång. Dessa handlar om (1) 

arkivering av produkter som ej inventerats sedan 2016, dvs den vanliga årliga 

genomgången. Samt (2) de mest frekvent inventerade gula produkterna utan SDB, och 

även gula produkter som har gamla SDB. 

- Hör av er till Charlotte om ni har förslag på kommande databasvårdsuppdrag. 

- Förslag från Javid; Röda produkter utan SDB som finns inventerade hos mer än en 

medlem. Javid/EcoOnline kan ta fram en uppdaterad lista med dessa produkter (ca 300 

produkter) som eventuellt kan bli ett uppdrag framöver? Javid skickar listan till 

Charlotte. 

- Javid informerade om att det också finns en lista över produkter med gamla SDB som 

ligger på verktygets förstasida (listan syns ej för alla granskare). Kanske kan det också 

bli ett uppdrag framöver? Kan Javid se om den listan kan synas för alla slutgranskare? 



Javid skickar den till Cecilia så kan vi titta på den lite mer på morgondagens 

arbetsmöte. Charlotte och Javid diskuterar det eventuella uppdraget vidare efter att han 

skickat  listan till henne.. 

- Förslag om att granskarmötets agenda punkt 9 (Information från mötesdeltagarna) 

flyttas till sista punkten på mötet. Charlotte ser till att uppdatera dokumenterade 

mötesrutinen. Cecilia uppdaterar agendan. 

 

§5 Föranmälda frågor från granskarna 

 

Cecilia Sundelin, 2019-12-16 

1) Rena ämnen som enligt en (eller flera) leverantörer innehåller en liten mängd 

hjälpämne. Ska vi samla alla SDB på samma produkt, oavsett hjälpämne eller inte? Se 

KLARA-id 159 (CAS-nummer 7697-37-2) som exempel. 

Svar: Skriv in en förtydligande kommentar om vilken produkt/leverantör som har 

hjälpämne. Glöm ej artikelnummer i kommentaren! Cecilia uppdaterar 

granskningsinstruktionen. 

 

Ernesto Vargas Catalan 2020-01-22 

1) Skulle det gå att utarbeta leverantörslistan; Jag skulle vilja få en pop-up eller ett 

fönster som blockerar mig från att gå vidare om det inte finns ett svenskt SDB. 

Alternativt att KLARA talar om för mig att leverantören jag har valt endast 

tillhandahåller engelska SDS samt endast SDS utan CLP och att man då som 

inventerare blir importör och ska själv bifoga ett giltigt SDB. 

Svar: Se svar nedan (fråga 2). 

 

2) Kan man förhindra inköpare/inventerare att skapa nya produkter med CAS utan att 

lägga in SDB/SDS? 

Svar: Det är upp till varje medlem att bestämma hur man vill göra. Fler medlemmar 

har spärrat möjligheten för inventerare att skapa nya röda produkter. Rita har gjort 

en vägledning som skickas till mötesdeltagarna. 

 

3) Finns det, eller kommer det att finnas, en granskarinstruktion på engelska? 

Inventeringsmanualen finns på engelska, men för gulgranskarutbildningen så har jag 

inget material. Det är inte alltid ett krav att anställda på universiteten ska prata svenska 

och då blir det att internationella post-doktorer får rollerna som kemikalieombud och 

sen måste bli gulgranskare. Eller är kravet alltid att en gulgranskare måste vara 

svensktalande då gröna produkter kräver svenska säkerhetsdatablad? 

Svar: Det är en kostnadsfråga att översätta granskningsinstruktionen. Det innebär 

också att vi behöver översätta granskningsverktyget till engelska. Det är en principiell 

fråga som behöver lyftas i hela föreningen. Charlotte tar med frågan till styrelsemötet 

i slutet av februari. 

 

  



Slavica Despotovic (2020-02-04) 

Jag hade lite funderingar kring produkter som har samma namn samma produktnummer men 

olika sammansättning. Är det något som vi ska ta upp med leverantörerna? Jag ställde frågan 

till Kemikalieinspektionen och fick detta svar nedan: 

 

”Jag skulle tipsa dig om att vända dig till er leverantör av kemikalierna. Fråga dem om hur de 

tänker kring den här frågan? Hur kan de ge er den information som ni behöver om 

produkterna ni köper av dem för att kunna utföra ert arbete på ett säkert sätt? Berättar för dem 

att det inte är en bra information till er om de använder samma produktnamn och samma 

artikelnummer på en ny produkt som har en annan sammansättning av kemiska ämnen än den 

gamla produkten. Hur företagen namnger sina produkter, om de som i det här fallet använder 

gamla namn till nya produkter, det är inget som regleras i lagstiftningen för kemiska 

produkter. Tyvärr.” 

 

Svar: Som det är nu skriver vi (gammal)/(old) på den produktversion som arkiverats, samt 

skriver in en kommentar om att produkten utgått. Menar du att du vill göra något mer på 

dessa produkter? Vi tar gärna upp frågan på nästa möte när du är med. 

 

§6 Information från styrelsen 

- Styrelsen arbetar just nu med att förbereda årsstämman den 25/3 på KTH i Stockholm. 

Separat inbjudan är redan utskickad. 

- Maria Aveskogh har gått i pension, efter årsstämman vet vi vem som blir ny 

sekreterare i styrelsen. Så länge är Eva-Lotta Emanuelsson (Region Västerbotten) 

sekreterare. 

- KLARA-dag 22/4 i Skövde. Separat inbjudan är redan utskickad. 

- Kontroll av medlemmarnas faktureringsadresser. Vår kassör, Magnus Strand vill att vi 

kontrollerar att uppgifterna stämmer. 

- Karlstad universitet är nu medlem i Klara ekonomisk förening. 

- Riskbedömningsmodulen behöver utvärderas och utvecklas. En arbetsgrupp bestående 

av Charlotte Parsland, Rita Grandér, Gunilla Sandström, Leif Svanblom, Andreas 

Resar, Martina Balaz och Åsa Björkeström (GU) föreslogs. Charlotte stämmer av med 

alla att de kan vara med. Rita Grandér önskar någon form av digitala signaturer i 

riskbedömningsmodulen om möjligt. 

§7 Information från systemutvecklingsgruppen (SUG) 

(Ingen information) 

§8 Information från central granskare 

- Rapport från slutgranskarutbildningen 15-16 januari. Totalt nio deltagare från sju olika 

medlemsorganisationer/EcoOnline. Sista datum att lämna in de 12 produkterna är den 

16/3. 

- Granskarutbildningar 2020 – intresseförfrågan utskickad. Sista svarsdatum är den 14/2 

(förlängt). Om intresset är tillräckligt stort kommer datum och ort bestämmas kort 

därefter. 

- Cecilia ska skicka inom kort även ut intresseförfrågan för granskardagar under 2020. 

Om intresse finns, kommer det att bli två granskardagar under året (på olika orter). 



- Ny granskningsinstruktion version 20191217 – genomgång av större uppdateringar i 

den nya versionen. Granskningsgruppen diskuterade även hur många produkter som är 

gula utan SDB? Hur ska vi göra med SDB enligt GHS, kan vi ladda upp dem på 

produkter och granska dem till gult? Som det är nu behövs varken intyg eller SDB för 

att en produkt ska bli gul. Förhoppningsvis får vi en bättre bild över dessa produkter i 

Cecilias kommande databasvårdsuppdrag. Granskningsgruppen tar upp frågan igen 

därefter. 

 

§9 Information från mötesdeltagarna (i mån av tid) 

Leif Svanblom (KTH): 

- Leif tycker att vi ska försöka få med PROC-koderna i KLARA. Troligtvis kommer 

de med i SDB framöver. 

- Remiss från Arbetsmiljöverket om att man ska göra om alla AFS:ar. Se till att 

svara på remissen, om du vill (senast i augusti). Kolla AV:s hemsida. 

- Leif har fått i uppdrag att anställa en kemikalie-/biosäkerhetssamordnare till KTH. 

Marie Dahlgren (RISE): 

RISE är ackrediterade enligt ISO 17025 (Swedac), vilket innebär att alla certifikat ska finnas 

listade någonstans. RISE vill av den anledningen lägga in standarder i KLARA och bifoga 

produkternas respektive certifikat. Skulle det gå att göra som en orange produkt där vi bifogar 

certifikatet? Svar: Ja, det går bra. 

 

Anders/Javid (EcoOnline): 

- Många slarvar med att klicka ”Omgranskad”. Skicka gärna ut påminnelse! 

- Observera! Merck har även sina SDB hos Sigma numera, men ofta finns den 

senaste versionen bara på Mercks hemsida. 

- Visade även den nya knappen ”CAS-nummer översikt” som vi kan använda när vi 

aggregerar ingående ämnen till blandningar/kit. Cecilia uppdaterar 

granskningsinstruktionen när funktionen är klar. 

 

§10 Övriga frågor 

(inga frågor hanterades) 
 

 

Cecilia Sundelin 2020-02-05 


